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Indledning: 

• Det går godt i København. Befolkningstallet vokser, turisterne strømmer til, investorerne 

kigger vores vej. Det vil vi gerne kvittere for – ligesom vi tillægger det en vis betydning, at 

Venstre har været med i 3 af de seneste 4 års budgetaftaler 😊  

 

• For når vi er med, plejer det at blive nogle rigtig gode aftaler. Aftaler, der typisk har sigtet 

mod at gøre det billigere, nemmere og grønnere at være københavner, styrke borgernes 

frie valg, sikre gode rammer til byens skolebørn og få flere i arbejde. 

 

• Sådan en aftale vil vi også gerne have i år. Vi går derfor til forhandlingerne med ønsket om 

at lave en aftale, der fremtidssikrer København – med særligt fokus på vækst og 

arbejdspladser, kernevelfærd, fremkommelighed og tryghed 

 

Vækst og arbejdspladser:  

• Vi skal se fremad og se, hvordan vi fortsat får råd til velfærd og infrastruktur. Det kan vi ved 

at smøre de hjul, der driver byen fremad – altså ved at investere i erhvervslivet. For det er 

også en hjælp til os. Virksomhedernes succes er vores succes. 

 

• En af de udfordringer vi skal have løst, handler om at sikre arbejdskraft til byens 

virksomheder. Det er ikke bare et problem, jeg har fundet på til lejligheden. 

Virksomhederne i hovedstadsområdet peger samstemmende på mangel på kvalificeret 

arbejdskraft som deres største udfordring.  

 

• Dét skal vi adressere ved at sørge for at uddanne fremtidens arbejdsstyrke ordentligt – så 

vores skoleelever bliver stærkere indenfor STEM-området, flere unge vælger 

erhvervsskolevejen og ledige akademikere bliver efteruddannet f.eks. med digitale 

kompetencer.  

• Vi skal også sikre virksomhederne de højtkvalificerede internationale medarbejdere, som 

de efterspørger. Både ved at styrke tiltrækning og fastholdelse af internationale 

medarbejdere, medrejsende ægtefæller og studerende – og ved at tænke ud af boksen, 

når vi f.eks. afholder kongresser, hvor man med fordel kan sikre et større blivende 

internationalt aftryk. Begge dele ligger i øvrigt i fin forlængelse af anbefalingerne fra sidste 



års Erhvervstaskforce  

 

Kernevelfærd: 

• Med til at være en moderne storby hører også, at vi kan levere velfærd af høj kvalitet. Det 

forventer borgerne og det har vi de økonomiske muskler til.  

 

• Det indebærer, at børnene skal lære noget mere i skolen. Det kan vi bl.a. gøre ved at sikre 

ro i klasserne ved at afsætte midler til kompetenceudvikling af lærerne i klasserumsledelse. 

Det er efterspurgt af både lærere, børn og forældre, og vil være et godt greb til at løfte 

undervisningskvaliteten i den københavnske folkeskole.  

• Ligesom vi give en ekstra hånd til udsatte børn med et helt nyt turboforløb for børn, der 

har brug for bedre danskkundskaber, inden de begynder i børnehaveklassen. I første 

omgang skal det afprøves som et pilotprojekt for børnene i Tingbjerg 

 

• Vi skal kunne se vores udsatte borgere i øjnene og sørge for, at de får en god behandling. 

Det betyder ikke mindst, at vi skal hæve niveauet på handicapområdet. Kvalitets-

standarderne skal løftes, så der reelt er tale om kvalitet. Og vi skal have ledsagermidlerne 

tilbage, så handicappede igen får mulighed for at deltage i fritids- og aktivitetsliv på lige fod 

med andre borgere.  

• Og vi skal sikre, at vores ældre har gode og værdige forhold. Det gælder ikke mindst på 
ernæringsområdet, ligesom vi skal gøre, hvad vi kan for at forhindre ensomhed blandt 
ældre. Her kunne vi tænke os at afprøve et forsøg med madskoler for ældre – altså 
indsatser med fokus på mad og fællesskab for to forskellige målgrupper - hhv. 
hjemmeboende ældre og borgere i plejebolig. 
 

Fremkommelighed: 

• Vi skal også fremtidssikre byen, når det gælder fremkommelighed. Der skal være plads til 

alle i København. Der skal være gode og trygge cykelstier til de bro-forældre, der kører 

børnene rundt i ladcykel, ligesom der for den travle børnefamilie i Ørestad skal være 

parkeringspladser med et mere rimeligt prisniveau end i dag 

 

• På søndag åbner vi metro-cityringen – og for os er der ingen tvivl: Det ER en festdag !!   

Vi vil gerne videre ud af metrosporet og have mere grøn offentlig transport i byen – 

konkret med en beslutning om metro til Kløvermarken, Refshaleøen og Lynetteholmen. 

Ligesom vi gerne vil have metro til Brønshøj – og også gerne til Valby og Emdrup. Og ja, det 

er dyrt – men når vi nu ikke KAN samle flertal for at bruge kommunens overskud til 

skattelettelser, så lad os da bruge pengene på noget fornuftigt 😊  

 



• Vi skal videre med Bispeengbuen – i første omgang udvikling af scenarier for 

overfladeløsninger og trafik- og økonomianalyser – ligesom vi bakker op om, at København 

løfter vores del af finansieringen af en ny fjernbusterminal. Og så støtter vi forslaget om at 

lave en meta-analyse af trafikken i Indre By, så de mange projekter, der pt er på 

tegnebrættet, ikke vurderes på et 1:1 basis, men netop ses i sammenhæng 

 

Tryghed: 

• Slutteligt er der trygheden i byen – den er på mange måder fundamentet for, at vi kan lide 

at være her, og for, at vi også fremover kan tiltrække flere borgere og kolleger. Og tryghed 

kommer i mange former.  

 

• Det handler om at passe på vores børn i deres fritid. Om at give dem plads, rum og 

sikkerhed til at folde sig ud. Derfor vil vi gøre noget ved den utryghed, som har fået lov at 

herske i københavnske sportshaller.  

• Der er brug for at genskabe trygheden og komme tilbage til normaliteten – det er i øvrigt 

også den melding, vi får fra både klubberne og forældrene – og derfor vil vi genindføre 

halinspektørerne i de mest udsatte anlæg. Københavns sportshaller skal være for dem, der 

dyrker sport. Ikke for dem, der er ude på ballade.  

 

• Det handler også om at passe på vores unge i nattelivet. Vi vil gerne kvittere for de 

foreløbige resultater, der er skabt med natteværtsordningen, og vi vil samtidig gerne give 

værterne udvidede beføjelser til at håndhæve reglerne 

 

• Endelig handler det om at passe på os alle sammen – altså om byens sikkerhed. Selvom det 

forfærdelige terrorangreb i 2015 er kommet tidsmæssigt på afstand, så skal vi stadig 

bekæmpe had, fordomme og fjendtliggørelse. Den opgave har det jødiske samfund på 

fornemmeste vis taget på sig med det jødiske informationscenter. De laver undervisning og 

tager rundt på skoler og uddannelsesinstitutioner for at sikre forståelse for forskellighed. 

Den indsats skal vi anerkende og fortsætte. Ligesom vi skal fortsætte vores 

antiradikaliserings-indsats VINK. Vi skal værne om hinanden, vores fællesskab og vores 

demokrati 

 

• Slutteligt skal vi passe på nogle af dem, der tidligere har passet på os. Nogle, som også 

værner om vores fællesskab og demokrati i Danmark, nemlig veteranerne. Venstre ser 

gerne, at veteranindsatsen bliver bedre understøttet og koordineret – det skylder vi vores 

tidligere udsendte 

 

Afrunding: 



• Selvfølgelig har Venstre flere ønsker til budgetaftalen, men af hensyn til jer, og henset 

vores plads i talerrækken, har jeg valgt nogle specifikke nedslagspunkter 😊   

 

• Venstre er klar til at forhandle. Og vi er klar til at tage ansvar for effektiviseringer og 

administrative besparelser. Det er lykkedes at tage et livtag med nogle af kommunens 

fedtlag de seneste år, men i Venstre er vi fortsat ambitiøse, når det gælder om at få 

København til at løbe længere på literen 

 

• Vi er klar til at være kompromissøgende og finde løsninger, der bringer København fremad. 

Lad os samles om en aftale, som ikke kun giver københavnerne, hvad de ønsker nu og her. 

Men som også sørger for, at vi kan opfylde deres ønsker i fremtiden.  

 

• Tak for ordet 

 

 


